
Nagekomen opmerkingen n.a.v. 
muziekonderwijs en de subsidie op 
muziekinstrumenten. 

Over dit stuk: 

Na de samenspraakavond van dinsdag 9 september 2015 heeft de Muziekschool Oost Gelderland de 

aanwezige muziekverenigingen gevraagd te reageren op de wijzigingen die worden voorgesteld op 

muziekonderwijs en de subsidie op instrumenten. De antwoorden die via de mail hierop zijn 

binnengekomen (tot 10.09.2015 14.00 uur) zijn, gezien de tijdsdruk, integraal hieronder opgenomen.  

 

St. Ceacilia Megchelen: 

Voor St. Caecilia Megchelen is het wegvallen van de subsidie op muziekinstrumenten een aanzienlijke 

aanslag op de begroting. Dit alleen al betekend een contributie verhoging van ongeveer 20%. We zijn 

al jaren actief om onze begroting sluitend te krijgen door mee te doen met papierophalen, sponsoren 

benaderen, jaarlijks een deurcollecte in het dorp en het organiseren van het Berkenhofconcert op 2e 

Pinksterdag. Deze bronnen fluctueren jaarlijks en zijn alleen in stand te houden met de inzet van veel 

leden. Nieuwe bronnen aanboren zal dan ook zeer lastig zijn. Ik houd mijn hart vast of de vereniging 

de forse bezuinigingsmaatregelen kan weerstaan. 

St. Radboud Silvolde:  

Wij, harmonie St. Radboud Silvolde, zien geen andere mogelijkheden om zonder subsidie 

instrumenten betaalbaar te houden. 

Veel verenigingen willen graag nieuwe leden, jonge leden, en om de ouders de last van de aanschaf 

van een instrument op de schouders te laten rusten, zal menig leerling 

moeten afhaken. 

De vereniging zal dan een instrument beschikbaar  moeten stellen. Deze moeten worden 

aangeschaft, worden onderhouden etc.. Dit kost veel geld. Zoals aangegeven op de vergadering zijn  

in ons dorp maar weinig ondernemers meer en komen alle verenigingen aldaar “de hand op 

houden”. Meer kunnen deze ondernemers ook niet. 

Wij houden jaarlijks een donateuractie en een speculaasactie en kunnen derhalve ook niet nog eens 

langs de deur. 

 

Slotconclusie: 

Subsidie voor instrumenten, maar ook voor de opleidingskosten moet blijven bestaan. 

 

Sint Hubertus Ulft.  

In onze situatie leiden wij onze leerlingen op via een blokfluitcursus in eigen beheer en de 

vervolgopleiding via de muziekschool. Op dat moment stellen wij instrumenten beschikbaar voor de 

leerlingen om de opleiding te kunnen volgen. 

Uiteraard voorzien wij onze leden in het jeugdorkest en het grote orkest (drumfanfare) ook van 

instrument. 



Hiervoor moeten wij jaarlijks investeren voor onderhoud, uitbreiding en vervanging. Dit verschilt per 

jaar. Wij ontplooien tal van activiteiten die tot een positieve kasstroom moeten leiden, want uit de 

contributie is dit niet te betalen. De contributiegelden zijn amper toereikend voor de kosten voor 

instructie etc. 

 

Het wordt echter steeds moeilijker om buiten de contributiestroom om gelden te genereren. In een 

aantal gevallen kunnen wij gebruik maken van de regelingen van Anjer/ Prins Bernhard fonds. Als wij 

de leden ook zouden moeten vragen een bijdrage per instrument te betalen zal de animo snel 

afnemen. In veel verenigingen, en dus ook bij ons, zijn vaak meerdere leden uit 1 gezin lid, en wordt 

dit dan al snel een (te) grote kostenpost. Onze doelstelling is juist om een gelegenheid te bieden om 

muziek te maken voor alle lagen van de bevolking. 

 

De huidige gemeentelijke bijdrage per instrument is slechts een kleine bijdrage in deze kosten, en 

verre van toereikend. Wij zijn nog steeds in staat om met onze eigen inspanningen de benodigde 

gelden bij elkaar te brengen, hoewel dit dus steeds moeilijker wordt. Indien ook de gemeentelijke 

bijdrage wegvalt zal het nog moeilijker worden de kosteloze beschikbaarstelling van instrumenten 

overeind te houden. Dit zou de doodsteek kunnen zijn voor veel muziekgezelschappen. Uiteraard 

blijft het ons inziens de taak van de vereniging zelf om gelden te genereren, maar een steun in de rug 

via een subsidievorm zal ook nodig blijven. Hierbij valt ook te denken aan een aankoopfonds via de 

gemeente op basis van de financiële status van de vereniging. 

 

Christelijke Muziek vereniging Excelsior.  

Naar onze mening zijn er geen andere mogelijkheden. Een goede en gemotiveerde muzikant verdient 

een goed instrument en dat is duur. Mindere kwaliteit en daardoor goedkoper is niet aan de orde.  

 

Harmonie Terborgh.  

Als muziekvereniging zien wij  momenteel geen andere mogelijkheid tot financiering van de aanschaf 

van instrumenten. 

Er worden nu al allerlei acties gehouden om opleiding en instrumenten te kunnen betalen. 

Van de plaatselijke bevolking , die al veel doet, kunnen we niet nog meer gaan vragen. 

 

Christelijke Muziekvereniging Jubal Varsseveld.  

Subsidieplafond:  Bij welk bedrag treedt dat in werking en zijn er grenzen te stellen aan 

eventuele kortingen achteraf ? 

Actief lid:   Begrip “woonachtig in gemeente OIJ”. Door deze bepaling lopen wij € 500,- 

subsidie mis omdat onze leden uit de hele regio Achterhoek komen en enkelen zelfs daarbuiten. Wél 

zijn dat vrijwel allemaal leden die hun jeugd in deze gemeente hebben doorgebracht en door de 

activiteiten (optochten, dodenherdenking etc.) van de vereniging nog steeds betrokken zijn bij de 

gemeente.  

 

Toelichting op verwachte subsidievermindering  

Het concept subsidiebeleid dat nu voorligt, betekent voor onze vereniging een daling van 90% (zie 

bijlage I, punt 1). Dit wijkt schril af van de 12½ % welke door wethouder Kuster in zijn toelichting 

werd aangehaald als percentage dat bezuinigd moet worden voor de hele sector. € 520.000,- + 

145.000,- = € 665.000,- op een totaal subsidie begroting van 5,3 miljoen euro. 



 

Gevolgen van het nieuwe voorstel (zie bijlage I, punt 2 1): 

Einde van professionele muzieklessen georganiseerd door de vereniging in eigen dorp voor onze 

(jeugd)leden, een doodsteek voor de in vele jaren langzaam opgebouwde en door vele als prima 

beoordeelde opleidingsmogelijkheid.  

 

Contributie en instrumentenfonds (zie bijlage I, punt 3). Vorig jaar is de contributie al fors verhoogd 

en hebben wij een instrumentenfonds ingesteld. Wij vrezen nu al voor ledenafname omdat er leden 

zijn die deze toename niet meer kunnen betalen. 

 

Brassy Sound Band.  

Ons voorstel voor subsidiering van opleidingen voor de jeugd is: 

 scholing in overleg via de vereniging. 

 Instrumenten: hierop toch subsidie geven. 

 

Zangvereniging Gloria Heelweg.  

Wij pleiten toch voor vergoeding van onze dirigent. Als hij niet geschoold is kan hij ons niets leren. 

Verder dienen wij de Maatschappij door deel te nemen aan allerlei openbare activiteiten waaronder 

het zingen tijdens Kerkdiensten en andere openbare gebouwen zoals ziekenhuizen en ouderen 

centra. Wij zijn tevens een sociaal maatschappelijke vereniging waar iedereen welkom is . 

                                                           
1
 Bijlage aangeleverd door Jubal is apart op te vragen en maakt geen onderdeel uit van deze verslaglegging. 


